
– Az EP nagy többséggel megszavazta 
a nemzeti romaintegrációs stratégiájá-
ról szóló jelentést. Milyen pozitív rövid 
távú változást várhatnak a döntéstől a 
hazai roma közösségek?

– Az elkövetkezendő hét évben az Európai 
Unió nagyjából másfél milliárd eurót kíván a 
roma integrációs folyamatok előmozdítására 
és sikerességére költeni. Ez megközelíti az évi 
215 millió eurót, és ezen forrásokból a roma 
lakosságszám arányában tíz tagállam kiemel
ten részesül. Az integráció sikerességének fő 
mutatói tekintetében – foglalkoztatási, sze

génységi mutatók, egészségügyhöz és élet
hosszig tartó tanuláshoz való egyenlő hozzá
férés lehetősége – Magyarország uniós szin
ten is jó példaként szolgál. Az elmúlt tíz évben 
a szegregált osztályok számát a felére tudtuk 
csökkenteni, a szegénységi mutatóink évek 
óta javulnak. Persze rengeteg feladat és kihí
vás még előttünk áll. Ezen harc úgy hiszem 
egy életen át tart. Rövidtávon azonban olyan 
új csatornák nyílhatnak meg a roma társada
lom számára, melyekre eddig nem nagyon 
voltak példák, főleg nem rendszerszinten. 
Bízom abban, hogy a helyi jógyakorlatok szere

pének kihangsúlyozása végre meghozza gyü
mölcsét és ténylegesen a roma emberekhez 
jutnak el közvetlenül a pénzek, a nagy, nemzet
közi NGO-kat megkerülve. A helyi roma csalá
dok, közösségek, kis- és középvállalkozók 
számára új pályázati lehetőségek megnyílásá
ban bízunk.
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„Forró ősz” Brüsszelben

A nyári uborkaszezon után szinte menetrendszerűen len-
dültek támadásba hazánk ellen a brüsszeli bürokraták. 
Újra napirendre került a migránskvóta és az is világossá 
vált hogy nem változik érdemben Brüsszel hazánkkal 
kapcsolatos álláspontja. folytatás a 4. oldalon »

Az EP elfogadta a Roma Integrációs 
Keretstratégiáról szóló jelentést

Az Európai Parlament nagy többséggel elfogadta a 
nemzeti romaintegrációs keretstratégiáról szóló jelen-
tést, melynek értelmében a következő hét évben az 
Unió mintegy másfél milliárd euróval segíti a roma 
integrációs folyamatok sikerét. A program elsődleges 
célja a romák foglalkoztatási és szegénységi mutatói-
nak, valamint az egészségügyhöz és az oktatáshoz 
való hozzáférésük javítása. Interjú Járóka Líviával.
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– Az EU új romastratégiájának egyik 
nagy újítása, hogy a program végrehajtá-
sába aktívan bevonják majd a roma 
közösségeket. Ezt Magyarországon 
miként kell elképzelni?

– Magyarországon az elmúlt években is 
nagyszerű kezdeményezések érkeztek lelkes 
roma vállalkozóktól, gondolkodóktól, fiatalok
tól. Az új stratégia ezen kezdeményezéseket 
akarja egy nagy, közös mederbe terelni és 
megfelelő háttérforrással ellátni. Sajnos az 
elmúlt tíz év egyértelműen megmutatta szá
munkra, hogy sok civilszervezet a roma pén
zekkel visszaélve politikai csatározás színteré
vé tette az integráció szigorúan szakpolitikai 
légkörét. Így a romák szépen lassan szinte tel
jesen kiszorultak a saját programjaik végrehaj
tásából és fentről, tervutasításhoz hasonlóan 
irányították a fejük felett programjaikat. Ezzel a 
gyakorlattal szakítanunk kell, bár megjegyzem 
a 2011-es romajelentésben is megfogalmaz
tuk ezen igényeinket, ilyen értelemben nem 
teljesen új a gondolat. Az akkori bizottsági és 
tanácsi dokumentumokból végül sajnos mégis 
kimaradtak ezen indítványok. A jövőben ez a 
mechanizmus megváltozna, közvetlen pénzek 
lehívásában reménykedünk, szeretnénk – és az 
EP ezt nyomatékosan ki is jelentette, – ha a 
roma pénzek valóban a roma emberekhez jut
nának el: a roma civilszervezetekhez, a roma 

önkormányzatokhoz, a roma kezdeményezé
sek finanszírozására, a munkahelyteremtés, az 
oktatás és a kultúra népszerűsítésének fede
zésére.

– A korábbi – 2011-es – stratégiát 
azzal kritizálták, hogy kivitelezése során 
az EP javaslatait, észrevételeit gyakran 
figyelmen kívül hagyta a Tanács és a 
Bizottság. Mi a garancia arra, hogy az új 
program nagyobb támogatást kap majd?

Az első és legfontosabb garancia a tapasz
talat. Az elmúlt tíz esztendő tökéletesen alátá
masztotta az általunk már 2011-ben hangsú
lyozott megállapításokat: a helyi jógyakorlatok 
támogatását, a roma közösségek aktív bevoná
sát a tervezéstől a végrehajtásig, a 
megerősített pénzügyi ellenőrzés 
mechanizmusát, a folyamatos 
visszacsatolás intézményét. 
Az Európai Bizottságnak 
mára be kell látnia, hogy 
az átütő siker elmaradá
sának legfőbb oka ezen 
pontok kiüresítése volt. 
Nincs mégegyszer tíz 
évünk, hogy újabb hibát 
követhessen el az Unió. Az 
Európai Parlamentben teljes 
konszenzus van a jelentés tekinte
tében. Ez a második garanciális pontunk. 
A harmadik és talán legkomplexebb garancia 
pedig az elégedetlenség. Sokan és sajnos 
jogosan csalódtak az Unió e téren való elköte
lezettségében. Az emberek bizalmát azonban 
vissza kell nyernünk. A roma emberek ugyan
úgy szerves részei az európai közösségnek, 
mint bármely más nemzetiség vagy etnikum, 
ezért mindent meg kell tennünk a roma közös
ségek boldogulásának biztosítása érdekében. 

Nem fog az EP asszisztálni üres jelentésekhez, 
ezt tapasztalatból tudom.

Az Európai Parlament hibrid üzem-
módra állt át, ami azt jelenti, hogy van-
nak képviselők, akik személyesen van-
nak jelen, míg mások csak internetkap-
csolat segítségével vesznek részt az 
üléseken. Mit vár ettől az időszaktól? 
Lehetséges a korábbi hatékonysággal 
dolgozni ilyen körülmények között?

– A világ és így Európa is nagyon komoly 
kihívással találta szembe magát az elmúlt 
hónapokban. A koronavírus világjárvány várat
lan helyzeteket teremtett, melyekre váratlan, 
eddig nem bevett megoldásokkal kellett szol

gálnunk. Az Európai Parlament azonban 
nem függesztheti fel működését, az 

az európai demokráciánk meg
csúfolása lenne. Mint válasz

tott képviselők nekünk ilyen 
helyzetekben még inkább 
kötelességünk helyt állni és 
harcolni nemzeti és uniós 
érdekeinkért. A hibrid 
üzemmód azonban nagyon 

sok veszélyforrást és bukta
tót is magában hordoz. Nehéz 

a megosztott figyelem, az adata
ink védelmének biztosítása is 

nagyobb odafigyelést igényel és talán, ami a 
legnehezebb sokunk számára a munkatársak
kal való személyes eszmecserék, egyeztetések 
hiánya. Nagyon lassan áll vissza a normális 
rend, de most is Brüsszelben vagyunk. A haté
konyság e tekintetben a legkérdésesebb. 
Mindemellett bízom a képviselőtársaim 
elszántságában és hiszem, hogy erősebb és 
produktívabb Európa épül a pandémia árnyé
kában.

Az EP elfogadta 
a Roma Integrációs 
Keretstratégiáról 
szóló jelentést

folytatás az 1. oldalról »

„Mint választott 
képviselők nekünk 
ilyen helyzetekben 

még inkább 
kötelességünk helyt állni 

és harcolni nemzeti 
és uniós 

érdekeinkért” 
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Deutsch Tamás, a Fidesz-KDNP delegációveze
tője a beszéd kapcsán emlékeztetett, hogy az Unió 
mindennapjait súlyos belső megosztottságok ter
helik. Az Unió emiatt elvesztette a vezető szerepét 
a világban. Ha nem nézünk szembe ezzel a problé
mával, akkor minden tervünk csupán óhaj marad.  
A delegációvezető a megosztottság felszámolásá

ra három pontos javaslatot ismertetett: 

–  Vessenek véget a tagállamokkal szembeni politikai és ideológiai 
hidegháborúnak és a kettős mérce alkalmazásának. 

–  Az Európai Bizottság tegyen javaslatokat az Unión belüli intézményes 
megosztottság felszámolására. Kezdeményezze, hogy valamennyi 
uniós tagállam állampolgárai szabadon dolgozhassanak, egyformán 
hozzáférhessenek a más országokban történő szabad munkavállalás 
lehetőségéhez. Haladéktalanul tegyen a Bizottság javaslatot a közép-
és kelet-európai kis- és középvállalkozásokat hátrányosan megkülön
böztető jogszabályok, így a szállítás- és szállítmányozás területén a 
megosztottsághoz vezető versenyhátrányok megszüntetésére, és 
azonnal szülessen döntés Románia, Horvátország és Bulgária schen
geni csatlakozásáról. 

–  Az Európai Bizottság végre olyan új jogalkotási javaslatokat fogalmaz
zon meg elsősorban a klímavédelem, az ún. szociális pillér és a beván
dorlás kérdéseiben, amelyek nem újabb és még a jelenleginél is 
mélyebb megosztottsághoz, további ideológiai vitákhoz vezetnek, 
hanem a tagállamok és az uniós intézmények széleskörű támogatását 
élvezik.

Az EU-ban véget kell vetni 
a tagállamokkal szembeni 
politikai és ideológiai 
hidegháborúnak 

Az Európai Parlament szeptemberi közepi 
plenáris ülésén Ursula von der Leyen, az 
Európai Bizottság elnöke az Unió helyzetéről 
szóló első évértékelő beszédét tartotta. 

Tóth Edina kiemelte: „Örömmel és büszkeséggel 
tölt el, hogy a néppárti frakció után a mai napon 
a különbizottság alakuló ülésén résztvevő képvi
selők is támogatásukról biztosítottak. Az AIDA 
különbizottság alelnökeként azért fogok dolgoz

ni, hogy az érdekelt felekkel – többek között vál
lalkozásokkal, illetve a tudományos élet és a civil 
társadalom képviselőivel – konstruktív konzultá
ciót folytathassunk, s a megfogalmazott követel
ményeket pedig a gyakorlatba is átültessük.”

Tóth Edinát választották az Európai Parlament 
mesterséges intelligenciával foglalkozó 
különbizottságának alelnökévé 

Az Európai Parlament mesterséges intelligenciával foglalkozó 
különbizottságának (AIDA) alakuló ülésén a képviselők Tóth 
Edina fideszes EP-képviselőt választották meg a bizottság 
alelnökének. Az EP új különbizottsága a mesterséges intelli-
gencia megjelenésének hatásait és kihívásait vizsgálja, emel-
lett célkitűzésekkel és a célok eléréséhez szükséges lépések-
kel teli menetrendet határoz meg az Európai Unió számára.



Ursula von der Leyen, az Európai Bizottság 
elnöke szeptemberben mutatta be az új migrá
ciós és menekültügyi paktumjavaslatát, mely
nek középpontjában a tagállamok felelőssége, 
szolidaritása és a humanitárius kötelezettségek 
teljesítése áll. Az Európai Bizottság elnöke 
kiemelte, a jelenlegi rendszer nem működik, az 
elmúlt öt évben az Unió nem tudott megfelelő 
váltaszt adni a migrációs kihívásokra. Az 
Európai Uniónak le kell tudni küzdenie a kiala
kult patthelyzetet. Fel kell hagynia az eseti 
megoldásokkal, és kiszámítható, megbízható 
migrációkezelési rendszert kell létrehoznia. 

„Az Európai Bizottság 
új migrációs és menekült
ügyi javaslatcsomagjában 
hiába nevezik át a kvótát 
másnak, attól még kvóta 
marad, és azt Magyar-
ország ellenzi” – mondta 

Orbán Viktor. A miniszterelnök hozzáfűzte:  
„A javaslat azt mondja, kezeljük jól a migrációt.  
A magyar megközelítés azt mondja: állítsuk meg 
a migrációt". A javaslatcsomagot tekintve nincs 
áttörés. Az áttörés akkor következne be, ha elfo
gadnák azt a magyar javaslatot, hogy senki nem 
léphet be az Európai Unióba addig, amíg vala
mely tagállam a vonatkozó jogi eljárást lezárva 
be nem engedi az Unió területére – emelte ki a 

miniszterelnök. Kijelentette: nem lehet bejönni 
engedély nélkül, és itt várakozni az eljárás befe
jezésére. E tekintetben ez a javaslat nem jelent 
áttörést, mert azt a régi megközelítést alkal
mazza, hogy be lehet jönni úgy az Európai Unió 
területére addig is, amíg nincs jogi ítélet arról, 
hogy befogadjuk-e a migránst vagy nem. Ez 
nem jó, ez gyenge pontja a javaslatnak, ezért itt 
még áttörést kell elérni – tette hozzá Orbán 
Viktor.

„Magyarország hozzájárul az európai szolida
ritáshoz, amikor az EU külső határait védi.” – 
mondta el Hidvéghi Balázs a Magyar Hírlapnak. 
Kérdésre válaszolva a képviselő kifejtette, hogy 
nem lehet azért a hibáért másokat felelőssé 
tenni, ha más országok ezt nem teszik meg és 
megengedik a migránsok beáramlását. 
Paradigmaváltásra van szükség, a világnak meg 
kell értenie, hogy nem lehet ellenőrizetlenül 
bejönni Európába, meg kell törni az ember
csempészetet, és fel kell hagyni azzal a gyakor
lattal, hogy aki bejött, az itt is marad. 

Deutsch Tamás emlé
keztetett, hogy a kötelező 
elosztási kvóta nem került 
le az európai döntésho
zók asztaláról, csupán 
újracsomagolták a nevét, 
hogy könnyebben elad

ható legyen, ezért a képviselő úgy véli, hogy a 
valódi problémát meg nem oldó javaslat szüle
tett. 

Tovább kavarta az amúgy sem éppen álló
víznek tekinthető brüsszeli helyzetet, hogy Vera 
Jourová „beteg demokráciának” minősítette 
hazánkat, ahol az állampolgárok nincsenek 
abban a helyzetben, hogy önálló véleményt 
nyilvánítsanak. Ennek okán Orbán Viktor azon
nali lemondásra szólította fel az Európai 
Bizottság alelnökét. A miniszterelnök kifejtette, 
hogy e kijelentések ellentétesek a Bizottság 
Lisszaboni Szerződésben deklarált semleges 
és objektív intézményi szerepével; „a nyilatko
zat semmibe veszi a lojális együttműködés 
alapelvét, és kizárja az értelmes párbeszéd 
lehetőségét Vera Jourová bizottsági alelnök és 
Magyarország között.” 

Orbán Viktor véleményével értett egyet a 
Fidesz-KDNP európai parlamenti képviselő
csoportja is, mely leszögezte, hogy Vera 
Jourová sértő kijelentései rombolják az Unió 
egységét.

Deutsch Tamás megjegyezte: az uniós bizto
sok szerződésekből fakadó kötelezettsége, 
hogy pártatlanul, elfogulatlanul, a „szerződések 
őreként” lépjenek fel. Vera Jourová nyilatkozata 
egyértelmű bizonyítéka annak, hogy a biztos 
alkalmatlanná vált az objektív és pártatlan biztosi 
munka ellátására. Az elfogult kijelentései azt 
mutatják, Jourová képtelen arra, hogy pártatla
nul és elfogulatlanul tudjon a tagállamok jogálla
misággal kapcsolatos kérdéseivel foglalkozni. 

„A biztos nyilatkozata durva politikai és ide
ológia támadás egy egyenjogú és egyenrangú 
tagállam ellen, ami nem maradhat következmé
nyek nélkül” – húzta alá a képviselő. „Ezért a 
Fidesz-KDNP képviselőcsoportja sürgőségi 
kérdéssel fordult Ursula von der Leyen bizott
sági elnökhöz, melyben felszólították, tegyen 
meg mindent annak érdekében, hogy mielőbb 
távozzon a biztosi pozíciójából a feladata ellá
tására alkalmatlanná vált Vera Jourová.

A személyeskedő támadások után ismét szín
re lépett a magyar demokráciáért aggódók kóru
sa, hogy legújabb vádiratukat a nagyközönség 

„Forró ősz” Brüsszelben

A nyári uborkaszezon után szinte menetrendszerűen lendültek 
támadásba hazánk ellen a brüsszeli bürokraták. Újra napirend-
re került a migránskvóta és az is világossá vált hogy nem vál-
tozik érdemben Brüsszel hazánkkal kapcsolatos álláspontja, 
aminek első jele Vera Jourová az Európai Bizottság alelnöké-
nek hazánkat és a magyarokat minősítő kijelentése, majd ezt 
követte az EU jogállamisági jelentése, mely abszurd és valótlan 
állításokat fogalmaz meg Magyarországgal szemben. A szept-
embert Katarina Barley-nak, az Európai Parlament alelnökének 
zsarolása zárta, aki kifejtette, hogy „ki kell éheztetni anyagilag az 
olyan tagországokat mint Magyarország és Lengyelország.” 
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elé tárják. Ez az úgynevezett jogállamisági 
jelentés.

Noha sok európai uniós tagállamban szigo
rú jogi szabályozás védi a jogállamiságot, a 
média és az igazságszolgáltatás szabadsága 
előtt álló kihívások több országban súlyos 
veszélyt jelentenek a demokratikus normák 
betartására – közölte az Európai Bizottság 
értékekért és átláthatóságért felelős alelnöke 
Brüsszelben a testület első jogállamisági 
jelentését bemutatva.

A jelentésben Magyarországgal összefüg
gésben arra emlékeztettek, hogy az elmúlt 
évek során az uniós intézmények aggodalmu
kat fejezték ki az igazságszolgáltatás függet
lensége kapcsán. Az aggodalmak között egye
bek mellett a bírák kinevezése, illetve a Kúria 
elnökének alkalmassági kritériumai szerepel
nek. A bizottság a jelentésben azt írta, hogy a 
médiatanács függetlensége és hatékonysága 
veszélyben van, és nem biztosított maradékta
lanul a tulajdonviszonyok átláthatósága a 
médiában. A jelentésben megjegyezték azt is, 
hogy a jogalkotási folyamat nem megfelelő 
átláthatósága és minősége szintén aggoda
lomra ad okot a csökkenő számú nyilvános 
konzultáció és hatásvizsgálat miatt. Vera 
Jourová kiemelte: a koronavírus okozta válság 
leküzdése az Európai Unió egészében próbára 
tette a jogállamiság kereteinek rugalmasságát, 
és a kormányok által hozott rendkívüli intézke
dések némelyike határozottan túlzó volt.”

Az Európai Bizottság 2020-as jogállamisá
gi jelentése abszurd és valótlan, így nem szol
gálhat alapul semmilyen jogállamisági vitához 
az Európai Unióban” – írta Varga Judit igaz
ságügyi miniszter a Facebookon, hozzátéve, 
hogy a jelentés koncepciója és módszertana 
elhibázott, forrásai kiegyensúlyozatlanok, tar
talma megalapozatlan. A miniszter értékelése 
szerint a jelentés hatálya önkényes, és egyet
len olyan objektív referenciaértéket sem hatá
roz meg, amely minden tagállamra nézve egy
formán alkalmazható lenne. A jelentés forrása
inak kiválasztása elfogult és nem átlátható – 
közölte. „Elfogadhatatlan, hogy a jelentést 

valójában olyan szerveze
tek írták, amelyek a Ma -
gyar ország ellen össze
hangolt politikai kampányt 
folytató, központilag finan
szírozott nemzetközi háló
zat részei” – fogalmazott 

Varga Judit. Kiemelte, hogy a jelentés magyar 
fejezete 12 civil szervezetre hivatkozik, amelyek 
közül 11 kapott az elmúlt években pénzügyi 
támogatást a Soros Györgyhöz kötődő Nyílt 
Társadalom Alapítványoktól. Az igazságügyi 
miniszter hangsúlyozta: Magyarország azon 
kevés tagállam egyike, ahol valódi pluralizmus 
érvényesül a médiában, az ideológiai vitákban 
és a közvéleményben. A baloldali és liberális 
médiacsatornák által nagymértékben uralt nyu
gat-európai médiával ellentétben Magyar or szá-
gon a konzervatív és kereszténydemokrata néze
tek is eljutnak a nyilvánossághoz – tette hozzá.

Hidvéghi Balázs, az 
Európai Parlament 
Állampolgári Jogi, Bel- és 
Igazságügyi Bizottsá
gának tagja hangsúlyoz
ta, hogy a jelentés egy 
nyílt politikai zsarolás 

Magyarországgal szemben. A politikus felhívta 
a figyelmet, hogy a szöveg „nem más, mint egy 
Soros-jelentés, amelyet ezek a szervezetek 
mondtak tollba az Európai Bizottságnak és Vera 
Jourovának”. A képviselő kifejtette, hogy a jelen
tés elkészítése során kizárólag a „Soros-
szervezetek” véleményét kérték, és végül a 
jelentésbe is csak a Soros-szervezetek elfogult 
megállapításai kerültek bele. A képviselő szerint 
így valójában „Soros-jelentésnek” nevezhető a 
dokumentum, ami tele van abszurd és hamis, 
önkényes és elfogult állításokkal.

Eközben folytatódott a nemzetközi nyomás
gyakorlás, melynek már a stílusával sem finom
kodnak a résztvevők, így egészen egyszerűen 
zsarolásként is felfoghatjuk az Európai 
Parlament egyik alelnökének szavait aki azt 
mondta, hogy „Az európai uniós pénzügyi támo
gatások hatékony eszközt jelentenek a jogállami 

elvek tiszteletének biztosítására, ezért ki kell 
éheztetni pénzügyileg az olyan tagállamokat, 
mint Lengyelország és Magyarország”.

„Kibújt a szög a zsákból!” – kommentálta az 
EP alelnökének szavait a Fidesz kommunikáci
ós igazgatója a Facebookon, hozzátéve, hogy 
a jogállamiság csak ürügy arra, hogy a „brüsz
szeliek zsaroljanak bennünket". „A képlet egy
szerű: ha nem azt csináljuk, amit a brüsszeliek 
Sorossal a hátuk mögött diktálnak nekünk, 
akkor a jogállamiságra hivatkozva befagyaszta
nák a pénzt, ami jár Magyarországnak. Ez 
elfogadhatatlan!” – fogalmazott Hollik István.

A kormánypárti politikusok kiállása után 
érkezett egy újabb csavar a történetbe:

„Katarina Barley egy kijelentését kiélezés 
által meghamisítottuk” – írták a 
Deutschlandfunk hírportálján közölt beszámo
ló másnap este megjelent új változatához 
fűzött megjegyzésben, amelyben hozzátették, 
hogy „a hibát kijavítottuk és bocsánatot 
kérünk”.

Az EP-alelnökkel készített interjú alapján 
összeállított első összefoglalóban az állt, hogy 
Katarina Barley szerint ki kell éheztetni pénz
ügyileg az olyan tagállamokat, mint Lengyel-
ország és Magyarország. Ezzel szemben – állí
tásuk szerint – a német politikus Orbán Viktor 
kiéheztetéséről beszélt. 

„Nagy port kavart 
Katarina Barley, az EP 
balos alelnökének nyilat
kozata, melyben azt 
mondta, ki kell éheztetni 
pénzügyileg az olyan tag
államokat, mint Lengyel-

ország és Magyarország.” – írta Kovács 
Zoltán reagálva a német lapban történtekre. 
Ehhez képest péntek reggel már a 24.hu-nak 
azt mondta, rossz idézetet közöltek tőle, és ő 
valójában azt nyilatkozta, Orbán Viktort kell 
pénzügyileg kiéheztetni – mondta az államtit
kár. „Semmi bocsánatkérés, inkább megvál
toztatták az interjú szövegét. Hát ez zseniális! 
Komolyan aggódom a német sajtószabadsá
gért!” – fogalmazott Kovács Zoltán.

»
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Tiszaújváros – Szerencs 
választókerületében az 
október 11-i időközi 
választásokra az ellenzéki 
pártok választási koalíció
ja, melynek tagja az S&D 
családhoz tartozó Magyar 
Szocialista Párt (MSZP) 
és a Demokratikus 
Koalíció (DK), valamint a 
Renew Europe-hoz tarto
zó Momentum is a szél
sőjobboldali Jobbikhoz 

tartozó Bíró Lászlót nevezte meg közös jelölt
jükként.

A Fidesz és a KDNP európai parlamenti 
képviselőcsoportjának vezetői levelükben tájé
koztatták a két európai parlamenti frakcióveze
tőt, hogy Bíró László számos esetben tett 
rasszista, xenofób, antiszemita és romaellenes 
kijelentéseket közösségi média oldalain. 
Deutsch Tamás és Szájer József kijelentették, 
hogy meggyőződésük szerint egy nyíltan rasz
szista és xenofób jelölt támogatása legitimálja 
a gyűlöletbeszédet, táplálja a rasszizmust és az 
antiszemitizmust a közbeszédben. Felhívják a 
figyelmet arra a tényre, hogy már az is össze
egyeztethetetlen a demokratikus elvekkel és az 
európai értékekkel, hogy folyamatos választási 
koalíció van a magukat demokratikusnak 

mondó ellenzéki pártok és a szélsőséges 
Jobbik között.

A Fidesz és a KDNP képviselőcsoport veze
tői szerint, ha egy polgári, nemzeti, keresztény
demokrata, konzervatív párt Kelet-Közép-
Európában akár csak fontolóra vett volna egy 
hasonló hátterű jelölt állítását, az S&D és 
Renew képviselői lennének, akik a leghango
sabban tiltakoznának, jelezve az európai érté
kek sérülését. A képviselők arra a kérdésre 
várnak ezért választ, hogy most miért hallgat
nak? A levélírók szerint Bíró támogatása az 
S&D és Renew frakciókhoz tartozó pártok 
részéről fenyegetést jelent Európa valamennyi 
zsidó és roma polgára számára.

A Fidesz-KDNP európai parlamenti képviselőcsoportja levélben 
emelt szót az európai szocialisták és a liberálisok 
EP frakcióvezetőjénél az antiszemita és cigányellenes 
kijelentéseket tevő Bíró László jelölésének ügyében 

Deutsch Tamás, a Fidesz-KDNP európai parlamenti képviselőcsoportjának vezetője és 
Szájer József, a képviselőcsoport elnöke levélben fordult Iratxe García Pérez, az európai szo-
cialisták (S&D) frakcióvezetőjéhez és Dacian Ciolos, az európai liberálisok (Renew Europe) 
frakcióvezetőjéhez, hogy felhívják a figyelmet az európai parlamenti képviselőcsoportjaikhoz 
tartozó magyar ellenzéki pártok riasztó lépésére: az október 11-i időközi választásokon a 
közös jelöltjük az antiszemita és cigányellenes kijelentéseiről elhíresült Bíró László lett. 

Hidvéghi Balázs: a szocialisták 
és a liberálisok álszentsége 
nem ismer határokat 

Úgy tűnik, hogy a szocialisták és a liberáli-
sok álszentsége és képmutatása valóban 
nem ismer határokat – mondta Hidvéghi 
Balázs, a Fidesz európai parlamenti képvi-
selője Brüsszelben a szerencsi időközi 
választásokon induló, antiszemita kijelen-
téseivel botrányt kavaró jobbikos jelölttel, 
Bíró Lászlóval kapcsolatban.

A Fidesz és a KDNP uniós parlamenti képvi
selői levelet küldtek Dacian Ciolos és Iratxe 
Garcia Pérez liberális és a szocialista frakció
vezetőknek, hogy megkérdezzék őket arról, ez 
mennyire fér bele értékrendjükbe, de a válasz 
nem volt más, mint „sunyi hallgatás”. A képvi
selő kiemelte, hogy személyesen adott át 

levelet ezzel kapcsolatban a liberális és szocialista frakciók vezető
inek, reakciójukra számítva.

„Szeretnénk tudni, mi a véleménye erről ezeknek a politikusok
nak, mert azonnal szót kérnek, amikor Magyarországot kell szidni, és 
a magyar ellenzéki képviselőkkel együtt támadják hazánkat, azon
ban amikor egy ilyen eset történik saját berkeikben, csupán hallga
tást tapasztalunk részükről” – hangsúlyozta Hidvéghi Balázs.
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Magasrangú részt- 
vevők a kárpátaljai 
magyarok  
helyzetéről rendezett 
konferencián 

Bocskor Andrea fide-
szes Európai Parla menti 
képviselő szervezésében 
került sor az „Ukrajna és 
Kárpátalja a Covid-19 
pandémia idején és a 
helyhatósági választások 

előtt” című online konferenciára.  A rendez
vény célja az volt, hogy rávilágítson Ukrajna és 
a kárpátaljai magyar közösség jelenlegi helyze
tére, az Európai Unió és Magyarország által 
Ukrajnának nyújtott segítségre, támogatások
ra, és a közelgő ukrán helyhatósági választá
sok tétjére a kárpátaljai magyar közösség 
szempontjából. 

A rendezvény házigazdája rámutatott arra, 
hogy 2020 tavaszán a koronavírus-járvány 
váratlan kihívások elé állította az országokat, a 
társadalom minden rétegét, az egészségügyet, 
oktatást az Európai Unión belül és kívül is. 

A konferencián vitaindító előadást tartott 
Várhelyi Olivér, az Európai Bizottság Szom-
szédság- és bővítéspolitikáért felelős biztosa, 
aki ismertette az EU Ukrajnának nyújtott támo
gatását, az EU Ukrajnával kötött társulási 
egyezménye révén lezajlott decentralizációs 
reformokat és a járványhelyzet által okozott 
súlyos problémák megoldását célzó új uniós 
pályázati lehetőségeket. A biztos kiemelte: 
nyomon követik, hogy Ukrajna miként kezeli a 
kisebbségek aggodalmait. Kiemelte továbbá 
annak fontosságát, hogy az ukrán kormány 
tekintse partnernek a kisebbségeket és vonja 
be őket a készülő új kisebbségi törvény előké
szítésébe.  Hangsúlyozta, hogy Ukrajnának 
teljes mértékben át kell ültetnie a jogszabálya
iba az oktatási- és nyelvtörvénnyel kapcsolat
ban a Velencei Bizottság általi megfogalma
zott ajánlásokat.

Az erdélyi magyar pártok kitartó munkájának 
köszönhetően 20 év után Soós Zoltán szemé
lyében újra magyar polgármestert választottak 
Marosvásárhelyen. A Romániai Magyar Demok-
rata Szövetség (RMDSZ) jelöltjeit további 199 
helyen választották meg a polgármesteri tiszt
ségekre, ráadásul több helyen növelni tudták a 
helyi tanácsosaik számát, így Sepsiszent-
györgyön, Kézdivásárhelyen, Kovászna Megye 
Tanácsában, Csíkszeredában, Szatmárnéme-
tiben vagy Szatmár Megye Tanácsában. Az 
RMDSZ színeiben újraválasztott megyei 
tanácselnökök Kovászna, Hargita, Maros és 
Szatmár megyében is folytathatják a munkát. 
Emellett néhány román többségű településen 
is az RMDSZ jelöltje lett a polgármester: 
Szászrégenen, Kisbácson és Gyimesbükkön.

Az Erdélyi Magyar Néppárt (EMNP) és a 
Magyar Polgári Párt (MPP) együttműködésé
ben létrejött Erdélyi Magyar Szövetség 
(EMSZ) is meg tudta ismételni a négy évvel 
ezelőtti eredményeit. Az EMSZ jelöltjeit tíz 
településen választották meg polgármester
nek, és további három általuk támogatott füg
getlen győzedelmeskedett vasárnap.

A Fidesz-KDNP európai parlamenti képvi
selőcsoportja következetesen kiáll a külhoni 
magyarok egyéni és közösségi jogaiért, szoro
san együttműködve a határon túli magyar 
közösségek pártjaival. Ezért is külön öröm 
számunkra a magyarok nagyszerű sikerei a 
romániai helyhatósági választásokon. Gra-
tulálunk és örömmel várjuk a további közös 
munkát!

Nagyszerű magyar sikerek a romániai  
helyhatósági választásokon 

A Fidesz-KDNP európai parlamenti képviselőcsoportja szív-
ből gratulál az erdélyi magyarok romániai helyhatósági 
választásokon elért történelmi sikeréhez. 

Gál Kinga fideszes EP-képviselő, az EP külügyi szakbizottságának tagja 
elfogadhatatlannak tartja, hogy a szöveg megkönnyítené az Afrikából 
Európába történő migrációt, ezért a biztonságpolitikai szempontból 
egyébként lényeges jelentést a Fidesz-KDNP európai parlamenti képvi
selői nem tudták támogatni. Hölvényi György a Fejlesztési Bizottság 
néppárti szakmai felelőseként vett részt a jelentéshez készült vélemény 

szövegezésében. A politikus kezdeményezésére 88 
néppárti képviselő kérvényezte a jelentésben sze
replő migrációs szakaszról szóló külön szavazást. 
Ez lehetővé tette, hogy az EP-képviselők név szerint 
nyilvánítsák ki, hogy elutasítják vagy támogatják a 
migrációt.

A jelentés kapcsán Gál Kinga kiemelte: „A fiata
lok jelentik Afrika számára a legfontosabb erőforrást, így Európának nem 
szabad őket hamis ígéretekkel szülőföldjükről elcsábítania”.

„A szavazás tárgyát képező kitétel – amely felszólítja az Európai Uniót, 
hogy könnyítse meg az Afrikából Európába történő migrációt – elfogadha
tatlan. Ezt a nagyon fontos, az afrikai kontinens országait stabilizálni, köz
biztonságukat erősíteni hivatott jelentést is képes a balliberális oldal 
bevándorláspárti ideológiai szempontoknak alávetni” – értékelte a néppár
ti politikus. „A szélsőséges migrációs elképzelések ellehetetlenítik a huma
nitárius és a fejlesztési politikáról szóló párbeszédet” – hangsúlyozta Gál.

A migráció kiváltó okaira csak a helyi közösségekkel együttműködve, 
helyben találhatunk fenntartható megoldásokat, összegezte álláspontját 
Gál Kinga.

A balliberális oldal bevándorlás-
párti elképzelései ellehetetlenítik 
a humanitárius kérdésekről szóló 
párbeszédet 

Az Európai Parlament (EP) szeptemberi plená-
ris ülésén szavazott a Száhel-övezetben, Afrika 
Szarva és Nyugat-Afrikában folytatott EU–Afrika 
biztonsági együttműködésről szóló jelentésről. 
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Az EP többsége ismé
telten, immár másodszor 
megtámadta a Tanács-
ban született történelmi 
megállapodást és olyan 
új uniós bevételek köte
lező bevezetését köve

teli, amely a tagállamok döntő többségének 
elfogadhatatlan, és amely felváltaná a jelenle
gi, nagyrészt a tagállamok gazdasági fejlettsé
gétől függő befizetéseken alapuló rendszert.

Valamennyi európai országot elérte a jár
vány második hulláma, ebben a helyzetben 
még fontosabb a hét éves keretköltségvetés 
és a helyreállítási alapra vonatkozó rendelke
zések lehető leggyorsabb elfogadása. 

Ennek a súlyosan felelőtlen parlamenti eljá
rásnak újabb állomásához értünk: az EP több
sége olyan új uniós bevételek bevezetését 
támasztotta feltételül, amelyek a tagállamok 
döntő többségének álláspontjával élesen 
szembemenve felváltanák a jelenlegi, nagyobb 
részt a tagállamok gazdasági fejlettségétől 
függő befizetéseken alapuló rendszert. A leg
több ilyen új, ún. saját forrás javaslat ahelyett, 

hogy csökkentené a gazdasági különbségeket 
a tagállamok között és a felzárkóztatást szolgál
ná, ezzel ellentétesen a szegényebb tagálla
moktól vonna el több forrást a gazdagok javára.

Deutsch Tamás kiemelte: az EP többsé
ge megint az öncélú politikai nyomásgyakor
lás eszközéhez nyúl, és egy olyan, mindenki 
számára kötelező menetrendet szeretne az új 
bevételek bevezetésére, amely nélkül nem 
fogadja el az állam- és kormányfők történelmi 
döntését. Tényleges beleszólása, döntési jog
köre ugyanakkor nincs az EP-nek: a 27 tagál
lam képviselői a Tanácsban döntenek erről a 
kérdésről, a nemzeti parlamentek pedig jóvá
hagyják, ratifikálják ezt a döntést.  Ez az eljá
rás normál esetben másfél- két évet venne 
igénybe.

Deutsch Tamás hangsúlyozta: az Európai 
Tanácsban hosszú és nehéz tárgyalások után 
megszületett kompromisszumos döntéssel, 
történelmi megállapodással ellentétes, azt 
megtámadó minden európai parlamenti állás
pont az új koronavírus járvány okozta szociális 
és gazdasági válság közös uniós kezelésében 
okoz helyrehozhatatlan késedelmet!

Az Európai Parlament továbbra is meg 
akarja akadályozni az állam- és kormányfők 
júliusi történelmi jelentőségű 
megállapodásának életbe lépését 

Az Európai Parlament szavazott az ún. saját forrás határo-
zathoz kapcsolódó véleményéről. A döntés az állam- és 
kormányfőknek a júliusi Európai Tanács ülésén hozott tör-
ténelmi jelentőségű megállapodásához kapcsolódik, amely 
1100 milliárd eurós hétéves keretköltségvetést (MFF) és 
750 milliárd eurós helyreállítási csomagot fogadott el a 
koronavírus járvány súlyos szociális és gazdasági követ-
kezményinek a kezelésére.   

Európa veszélyes
vizeken hajózik  

Varga Judit nyitotta meg az Országházban 
tartott, részben azonban online Dialogue 
on the future of Europe: How to build a 
more effective and genuinely strong 
Union? (Párbeszéd Európa jövőjéről: 
hogyan építsünk hatékonyabb és valóban 
erős uniót?) című, angol és francia nyelven 
meghirdetett konferenciát, amelyet az 
Igazságügyi Minisztérium és a Mádl Ferenc 
Összehasonlító Jogi Intézet szervezett.

A tárcavezető azt 
mondta: bár lehetett tudni, 
hogy jönnek majd kihívá
sok, senki nem volt képes 
felmérni azoknak a nehéz
ségeknek a nagyságát, 
amelyeket az utóbbi tizen
öt évben tapasztalt meg a 
közösség. Először a gaz
dasági világválság, majd a 
migrációs krízis és a britek 
kilépése (Brexit) okozott 

gondot, jelenleg pedig a koronavírus-járvány
nyal kell szembenézni – sorolta a kihívásokat.

A koronavírus-járvány átrendezte a fontos
sági sorrendeket, nem szabad elhanyagolni az 
erősebb Európa létrehozásának tervét. 
„Kötelezettségünk van az állampolgárainkkal 
és kötelezettségünk a gyermekeinkkel szem
ben. Nem engedhetjük meg magunknak, hogy 
még tovább várjunk, párbeszédet kell folytat
nunk Európa jövőjéről” – hangoztatta.

Az európai intézményeknek tanulniuk kell a 
tagállamoktól. A magyar kormány szoros kap
csolatot ápol az állampolgáraival, rendszere
sen nemzeti konzultációt tart – mondta.

A miniszter arról is beszélt, hogy Európának 
hosszú távon kell gondolkodnia, a bővítés a 
stabilitás alapvető eszköze.

Szájer József fideszes európai parlamenti 
képviselő egy panelbeszélgetésen azt hangoz
tatta, hogy válságok mindig vannak, emiatt 
azonban nem lehet várni Európa jövőjének 
megtárgyalásával, ha azt akarjuk, hogy haté
kony maradjon az EU.
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A nyomor felszámolása 
nélkül nincs jövő 
Afrikában 

„A nyomor felszámolása és a 
béke megteremtése nélkül 
emberi jogokról és demokrá-
ciáról nem érdemes beszélni 
Afrikában” – jelentette ki 
Hölvényi György az afrikai, 
karibi és csendes-óceáni 
államok, valamint az Európai 
Unió közötti új partnerségi 
megállapodás tárgyalásait 
követő európai parlamenti 
ellenőrző csoport ülésén.

Hölvényi György elmond
ta: a partnerországokban 
sok előrelépés történt az 
emberi jogok terén. Ezeket 
az elmúlt években tapasz
talható törekvéseket pedig 

el kell ismerni, még akkor is, ha számos olyan 
terület van, ahol további cselekvésre van szük
ség. „Ehhez azonban elengedhetetlen a köl
csönös megértés és együttműködés” – emel
te ki, hozzátéve, hogy Afrikának és általában a 
fejlődő országoknak meg kell adni az időt, és 
teret ahhoz, hogy megszilárdítsák saját identi
tásukat és megfelelő erővel képviselhessék 
saját érdekeiket a nemzetközi fórumokon. Az 
egyenlő partnerség ennek a tudomásulvételét 
is jelenti, megadva a lehetőséget a hetvenki
lenc afrikai, karibi és csendes-óceáni partner
országnak arra, hogy a saját nemzeti érdekeit 
képviselje.

Frans Timmermans kijelentette, hogy mielőbb 
szigorítani kell az EU klímacéljait, ezért leg
alább 55 százalékkal kellene csökkenteni 
2030-ig az üvegházhatású gázok kibocsátását 
az 1990-es szinthez képest. 

Frans Timmermans kiemelte, hogy az unió 
klímasemlegességi céljának 2030-ig történő 
elérése uniós szinten csak akkor lehetséges, 
ha minden ország teljes mértékben és időben 
hozzájárul az éghajlatváltozás mérsékléséhez 
és az ahhoz való alkalmazkodáshoz.

Tóth Edina felszólalá
sában a gazdasági ver
senyképesség kérdését 
emelte ki: „Az európai gaz
daság versenyképességé
nek növeléséhez elenged

hetetlen az energiaárak csökkenése, a rezsi
költségek alacsony szinten tartása”. A fideszes 
politikus felszólalásában példaként említette a 

magyar gázpiacot, ahol a fogyasztók korábban 
az uniós átlag felett fizettek a gázért. „A válto
zást a magyar kormány intézkedése, a rezsi
csökkentés hozta meg, hiszen a magyar gaz
daságpolitika célja, hogy az embereknek, a 
családoknak minél több pénz maradjon a zse
bükben” – tette hozzá.

Tóth szerint az intézkedéseknek összhang
ban kell lenniük az éghajlatvédelmi céllal, és az 
éghajlat-politikai intézkedéseket úgy kell vég
rehajtani, hogy a költségeik minél alacsonyab
bak legyenek a polgárok számára és gazdasá
gi hasznot hozzanak. „A hatásvizsgálatok 
készítése mellett, fontos azt is szem előtt tarta
ni, hogy a koronavírus-válságnak eddig nem 
látott gazdasági, társadalmi és környezeti 
következményei vannak, amelyek maguk is 
befolyásolják azokat az intézkedéseket, melye
ket a klímaváltozás mérséklésére fognak hozni” 
– fejtette ki véleményét a fideszes képviselő.

Megvédjük a rezsicsökkentést! 
Alacsony energiaárak nélkül nem lehet 
sikeres az Európai Unió klímaterve 
  
Az Európai Parlament Környezetvédelmi, Közegészségügyi 
és Élelmiszer-biztonsági Bizottságának (ENVI) ülésén a képvi-
selők eszmecserét folytattak Frans Timmermans-szal, az 
Európai Bizottság ügyvezető alelnökével az Európai Unió 
2030-ra vonatkozó éghajlatvédelmi törekvésének fokozásáról. 
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Trócsányi László gratulált a tervezet szerzői
nek a rendkívül fontos feladat elvégzéséhez és 
kiemelte, hogy „az Európai Unió a jogállamisá
gon és az emberi jogok tiszteletén alapszik, így 
kötelessége az Európai Parlament tagjainak 
mindent megtenni annak érdekében, hogy az 
jogszerűen működjön”. Ezért az Alapító 
Szerződésekkel való összhang biztosítása és 
a jogállamiság elvének érvényesítése érdeké
ben javaslatot tett a házszabály módosításai
nak bírósági felülvizsgálatára. „Számos tagál
lamban bevett gyakorlat a parlamenti házsza
bály módosítását követően a házszabály-
módosítások bírósági felülvizsgálata. Úgy 
gondolom, hogy a jelen esetben is szükséges 
a tervezet előzetes, ex ante bírói felülvizsgálata 
annak érdekében, hogy megelőzzük az esetle
ges ex post, utólagos eljárást az Európai 
Bíróság előtt. Ez különösen fontos, hiszen 
olyan esszenciális szavazások várhatóak a 
következő hetekben, mint a 2020 utáni több
éves pénzügyi keretterv (MFF) és a Next 
Generation EU-nak elnevezett helyreállítási 
csomag európai parlamenti jóváhagyása” – 
mutatott rá a magyar képviselő. Ahogyan 
Szájer József fideszes EP-képviselő is hangsú
lyozta már, az Európai Parlamentnek szabály
szerűen kell működnie.

www. f idesz -eu .hu

Deutsch Tamás, a Fidesz-KDNP európai 
parlamenti képviselőcsoportjának vezetője 
levélben hívta fel Iratxe García Pérez, az euró
pai szocialisták (S&D) frakcióvezetőjének 
figyelmét és fejezte ki tiltakozását Gyurcsány 
Ferencnek, az S&D-tag Demokratikus Koalíció 
párt elnökének, Dobrev Klára európai parla
menti alelnök férjének közelmúltbeli, példátla
nul agresszív kijelentése kapcsán, melyben a 
pártelnök nyíltan megfenyegette, valamint szak
mai és emberi méltóságában megsértette 
Vidnyánszky Attilát, a Nemzeti Színház köz
tiszteletben álló igazgatóját, Kossuth- és 
Jászai Mari-díjas színházi rendezőt, és kilátás
ba helyezte, hogy amennyiben megszerzi a 
politikai hatalmat, bebörtönözteti őt és földön
futóvá teszi.

Deutsch Tamás emlékeztetett: „Sajnos 
Gyurcsány Ferenctől nem idegen a fizikai és 
verbális erőszak. Mint emlékezetes, miniszter
elnöksége idején, 2006 őszén az irányítása 
alatt álló rendőrség brutális támadást indított 
egy nemzeti ünnepi megemlékezés békés 
résztvevői, egyszerű magyar polgárok ellen.”

A Fidesz-KDNP európai parlamenti képvi
selőcsoportjának vezetője a levelében tájé
koztatja az európai szocialisták frakcióvezető
jét, hogy Gyurcsány kijelentése hatalmas fel
háborodást váltott ki Magyarországon, ami
nek hatására a civilek által kezdeményezett 
tiltakozó petícióhoz már több mint 35 ezren 
csatlakoztak. A képviselő felszólította az S&D 
frakciót, hogy foglaljon állást a fenyegetéssel 
kapcsolatban.

Deli Andor vajdasági 
fideszes EP-képviselő a 
szakbizottságban bemu
tatott tervezettel kapcso
latban elmondta: célja, 
hogy a készülő jelentésbe 

módosítási javaslatokkal olyan elemeket épít
sen be, amelyek a magyarországi és a határo
kon átívelő projektek megvalósítását segítik.

Deli Andor kiemelte, fontos felhívni az 
Európai Bizottság figyelmét arra, hogy a 
TEN-T rendelet ne csak az uniós, hanem a 
tagság felé haladó nyugat-balkáni térség 
jobb bekapcsolását is szorgalmazza, hiszen a 
tagjelölt államok gazdaságilag máris az uniós 

piac részét képezik, amit a közlekedési infra
struktúrának is követnie kell. „Az áru és embe
rek szabad mozgása elképzelhetetlen jó utak 
és vasutak nélkül” – mondta a vajdasági 
politikus a készülő jelentés kapcsán.

,,Az Európai Unió és nyugat-balkáni tér
ség, így Magyarország és a szomszédos 
Szerbia szempontjából különös jelentőséggel 
bírnak a határon-átnyúló projektek, mivel rajtuk 
keresztül növelni tudjuk az átjárhatóságot és a 
kapcsolatot az EU és a régió között. A vajda
sági magyar közösség számára pedig kiemel
ten fontos, hogy Magyarországgal minél gyor
sabb és zökkenőmentesebb legyen a kapcso
lattartás” – húzta alá Deli Andor EP-képviselő.

Meddig tűrik az európai szocialisták, hogy 
Gyurcsány Ferenc a kommunista diktatúrák 
legsötétebb időszakát és nyelvezetét idéző 
módon fenyegessen felsőoktatási és 
kulturális intézmények független vezetőit? 

A nyugat-balkáni térség infrastruktúrájának 
fejlesztése haladjon párhuzamosan a régió 
uniós integrációjával 

Az Európai Parlament Közlekedési és Turisztikai Szakbi-
zottsága (TRAN) jelentést készít a transzeurópai közleke-
dési hálózatok (TEN-T) jövőre esedékes felülvizsgálatáról. 

Az Európai Parlament 
járványhelyzet  
miatti házszabály  
módosításának  
bírósági felülvizsgálata 
szükséges 

Trócsányi László fideszes 
EP-képviselő az Alkotmány-
ügyi Bizottság (AFCO) ülésén 
az EP házszabály módosítá-
sának az Európai Bíróság 
általi felülvizsgálatát javasolta 
az Alapító Szerződésekkel 
való összhang biztosítása és 
a jogállamiság érvényesítése 
érdekében.
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Okos befektetésekre 
és a versenyképesség 
fokozására van  
szükség az Unióban 

Győri Enikő fideszes európai 
parlamenti képviselő szerve-
zésében került sor a 
„Gazdaságélénkítés a 
COVID-19 válság közepette  
– segíti-e a szemeszter 
Európa versenyképességét?” 
című virtuális kerekasztal-
beszélgetésre. 

A webinárium célja volt összekötni az üzleti élet 
képviselőit, az intézményi szereplőket, a kutató
kat és a különböző pártcsaládok európai parla
menti képviselőit annak megvitatására, hogyan 
tudná az európai szemeszter gyakorlata növelni 
az EU versenyképességét, és ezáltal előmozdí
tani az Európai Unió gazdasági helyreállítását.

Az európai szemeszter a költségvetési és 
gazdaságpolitikák uniós koordinálására szolgá
ló eszköz. Az elmúlt évek tapasztalatai azt 
mutatják, a Bizottság által a tagállamokhoz 
intézett ajánlásoknak csak töredékét ültetik át 
az országok a gyakorlatba. A vita résztvevői 
egyetértettek, hogy kevesebb, de célozottabb 

országspecifikus ajánlásra van szükség, ame
lyeket a tagállami sajátosságokhoz kell igazíta
ni. Elengedhetetlen továbbá a tagállami érintet
tek, így a kormányok, az érdekképviseletek, 
szakmai szervezetek bevonása a párbeszédbe.

Győri Enikő a vita házigazdájaként leszö
gezte, hogy a válság és fiskális lazítás közepet
te sem bánhatunk felelőtlenül a forrásainkkal.  
„Nem létezik ingyen ebéd. Az adósságokért jót 

kell állni, ehhez pedig okos befektetésekre és a 
versenyképesség megerősítésére van szük
ség”.

Markus Ferber, az Európai Parlament gaz
dasági bizottságának néppárti koordinátora 
kiemelte: a szemeszterben megvan a lehető
ség, hogy az EU gazdaságait ellenállóképeseb
bé tegye, ehhez azonban az egész folyamatot 
hatékonyabbá kell tenni.

Kósa Ádám hozzászólásában többek között a nagyszülői GYED ma -
gyar   országi bevezetésére hívta fel a figyelmet és arra, hogy mennyire 
fontos aktívnak maradni nyugdíjasként. Ennek okán a képviselő üdvözli 
azt is, hogy a Magyar Kormány visszaépíti a 13. havi nyugdíjat, amit a 
Gyurcsány-Bajnai kormány egy tollvonással elvett tőlük. A lakhatási 
problémákkal kapcsolatos napirendi pontnál azt emelte ki, hogy az utcán 

lakni nincs joga senkinek. Ezt csak azon országok hangoztatják, ahol 
nincs elegendő férőhely a szállásokon, Magyarországon ezzel azonban 
nincs probléma. 

„Ha biztosítunk hajlékot, kosztot, tisztálkodást, akkor könnyebben fog 
tudni elhelyezkedni és újra megteremteni egzisztenciáját” – zárta sorait 
a képviselő. 

Aktív nyugdíjasokról és a lakhatási problémákról számolt be Kósa 
Ádám az Európai Parlament foglalkoztatási bizottságának ülésén  

Az Idősek világnapján az idősödéssel kapcsolatos európai kihívásokról vitáztak a foglalkoztatási 
bizottság (EMPL) ülésén. 
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    hírlevéleu

Az Európai Parlament 
Alkotmányügyi Bizottságának 
szakértői meghallgatásán részt 
vett Martonyi János volt 
külügyminiszter

Az Alkotmányügyi Bizottság (AFCO) szak-
értői meghallgatás keretében hallgatta  
meg Martonyi János volt külügyminisztert, 
a nemzetközi magánjog professzorát.  
A meghallgatás célja annak felmérése volt, 
hogy szükséges-e az európai parlamenti 
választások megreformálása.

Martonyi János felszólalásában kiemelte, hogy a legfontosabb közös 
elem a csúcsjelölt-rendszerben és a transznacionális listában, hogy 
egyik sem képzelhető el valójában szerződésmódosítás nélkül, 
hiszen a Tanácsnak nincs kötelezettsége tartania magát az EP javas
latához, a transznacionális lista esetében pedig a módosításhoz 
kötöttség nem is kérdés. Hangsúlyozta, hogy a transznacionális listá
val nem kerülne közelebb a polgárokhoz az Unió, hiszen európai 
pártok jelölnének képviselőket, a távolság valójában csökkenti a 
demokratikus legitimációt. Nem létezik még olyan szövetségi állam 
sem, ahol föderális listát alkalmaznának. A csúcsjelölt-rendszer beve
zetésének hatása kapcsán megállapította, hogy csak egy politikai 
párt, ideálisabb esetben is 20-30%-át fedi le az Unió népességének. 
A volt miniszter előadása végén összegezte, hogy nem lenne fair és 
demokratikus a tagállamokat és a választók 70-80%-át figyelmen 
kívül hagyni. A mai intézményi állapot évtizedes fejlődés eredménye, 
így csak akkor lenne érdemes az uniós intézményrendeszeren módo
sítani, ha azt valódi, mélyreható, alapos elemzés előzi meg. 
Beláthatatlan következményei lehetnének az intézményi egyensúly 
ilyen jellegű megváltoztatásának.

Trócsányi László fideszes európai parlamen
ti képviselő a transznacionális lista javaslata kap
csán hangsúlyozta, hogy „az Európai Unió nem 
egy állam, hanem a tagállamok akaratának 
köszönhetően jött létre, a tagállamok a szerződé
sek urai. (…) Európában az emberek különböző 

régiókból és országokból származnak, különböző hagyományokban 
nevelkedtek, és ennek megfelelően a kereszténydemokrata, szociál
demokrata, liberális és más egyéb felfogások sem homogének, 
hanem mindegyiknek megvan a maga nemzeti színezete. Az Európai 
Parlament tagjai a nemzeti politikai pártokat képviselik.”
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